
ZAPISNIK

26. sjednice Upravnog i Nadzornog odbora Hrvatskog meteorološkog društva
održane 25. rujna 2024. u 17:30 sati, virtualno putem Zoom aplikacije

Prisutni: Vesna Đuričić, Nikola Vikić-Topić, Jadran Jurković, Mladen Rupčić, Lidija Srnec, Petra Sviličić, Ivan
Ljuština, Antun Marki, Domagoj Dolički (gost)

Ispričani: Vjeran Magjarević, Ksenija Cindrić Kalin

Dnevni red:

1. Prihvaćanje zapisnika s 24. i 25. sjednice UO održane 27. 5. i 26. 7. 2024.

2. Izrada kalendara za 2025.

3. Izrada edukacijske ploče o oblacima u Jastrebarskom

4. Izrada slikovnice o utjecaju klimatskih promjena i zgradarstva na ljude i okoliš

5. Pripreme za izradu monografije povodom 60. obljetnice HMD-a

6. Meteorološki izazovi 10

7. Odluka o isplati honorara glavnoj urednici HMČ-a i izboru nove tajnika HMČ-a

8. Izvještaji o provedenim aktivnostima u EMS-u

9. Rubrika „Naši članovi u medijima“

10. Promjene u članstvu HMD-a

11. Razno

Ad 1. Prihvaćanje zapisnika s 24. i 25. sjednice UO održane 27. 5. i 26. 7. 2024.

Predsjednica V. Đuričić otvara sjednicu te pita ima li dopuna na zapisnik 24. sjednice UO HMD-a koja je
održana virtualno putem Zoom aplikacije 27. svibnja 2024. te ima li dopuna na zapisnik 25. sjednice UO-a koja
je održana virtualno putem elektroničke pošte 26. srpnja 2024. Nije bilo dopuna niti ispravaka na zapisnike te
su oba jednoglasno prihvaćena.
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Ad 2. Izrada kalendara za 2025.

N. Vikić-Topić iznosi članovima UO i NO trenutno stanje s kalendarom HMD-a. Na natječaj je pristiglo ukupno
85 fotografija od ukupno 20 članova Društva. Glasanjem Uredničkog odbora odabrano je 13 najboljih
fotografija koje će ući u kalendar. Goran Gašparac, predsjednik Uredničkog odbora za izradu kalendara
HMD-a, sljedeći će tjedan Uredničkom odboru predstaviti dizajn kalendara o kojemu će onda raspravljati.
Nakon toga odmah će krenuti komunikacija s tiskarama. Očekuje se da će kalendar biti tiskan na vrijeme za
distribuciju prije Božića. Još je potrebno odrediti cijenu kalendara, a ona će se formirati nakon što saznamo
trošak tiska.

Ad 3. Izrada edukacijske ploče o oblacima u Jastrebarskom

V. Đuričić predstavlja novosti oko projekta izrade edukacijske ploče o oblacima u Jastrebarskom. HMD će
osigurati idejno rješenje odnosno sadržaj edukacijske ploče. U sljedećim tjednima će se održati sastanak s
predstavnicima Sveučilišta Sjever. Ponudit će im se suradnja na ovom projektu u kojoj bi se od njih očekivalo
grafičko rješenje. Cijeli projekt će financirati grad Jastrebarsko što su nam već potvrdili predstavnici grada na
sastanku početkom ljeta. Voditeljica projekta sa strane HMD-a je Dora Šimunec iz Studentske sekcije.

Fotografije koje su pristigle na natječaj za kalendar HMD-a moći će se koristiti i za edukacijsku ploču što smo
već ranije najavili članovima Društva u natječaju za kalendar. Uz to, otvorit će se novi natječaj za prikupljanje
fotografija oblaka od članova HMD-a.

Ad 4. Izrada slikovnice o utjecaju klimatskih promjena i zgradarstva na ljude i okoliš

Početna ideja za izdavanje slikovnice o klimatskim promjenama potječe od Snježane Turalija iz tvrtke
Greenika što je HMD već ranije odlučio podržati kao što je rečeno na sjednici UO-a 22. siječnja 2024. Stoga je
HMD poslao Greenici pismo podrške.

Sa strane HMD-a V. Đuričić i P. Sviličić su razrađivali ideju priče, a nedavno im se pridružila i Ivana Marinović.
Odlučili su da će slikovnica biti o obitelji ježića koja gradi kuću poštujući zelenu gradnju s obzirom na klimatske
promjene. Tekst će biti u stihovima, a kasnije bi se tekst možda i uglazbio. Priča se na neki način referira na
Ježevu kućicu. Snježana Turalija je napisala prvu verziju teksta koja se još uvijek dotjeruje.
V. Đuričić čita prisutnima navedeni tekst koji je naišao na odobravanje.

Sljedeći korak projekta je odabir ilustratora koji će raditi dizajn i prijelom, no kako će financije većinom osigurati
Greenika putem sponzora, oni će odlučivati o tome kojeg ilustratora odabrati, a mi im možemo pomoći s
prijedlozima. Izbor tiskare će također biti zajednički. P. Sviličić je predložila da se napravi i pojmovnik, a
razmišlja se i o izradi kviza. Jedan dio sadržaja slikovnice će biti digitalan.

Ideja Snježane Turalije je i da se djeca uključe u izradu slikovnice svojim idejama i povratnim informacijama na
prvu verziju teksta.

Ad 5. Pripreme za izradu monografije povodom 60. obljetnice HMD-a
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V. Đuričić predlaže da se za Urednički odbor za izradu monografije Društva pozovu sljedeći bivši predsjednici i
tajnici Društva: Alica Bajić, Ivica Čačić, Marjana Gajić-Čapka, Jadran Jurković, Antun Marki, Janja Milković,
Mladen Rupčić, Višnja Vučetić. Kod izrade nove monografije poseban će naglasak biti na posljednjih 20
godina otkad je izašla posljednja monografija povodom 40. godišnjice Društva, a kao temelj će se koristiti
postojeća monografija za 40 godina. Nadalje, za monografiju povodom 50. godišnjice Društva, koja nikad nije
izašla, napravljena je i naslovnica te grafičko rješenje pa se i to može iskoristiti.

Kao sljedeći korak ove aktivnosti V. Đuričić će se javiti gore navedenim članovima s pozivom za sudjelovanje u
Uredničkom odboru za izradu monografije.

Ad 6. Meteorološki izazovi 10

Meteorološki izazovi 10 (MI10) održat će se u travnju ili svibnju 2025. Prijedlog Upravnog odbora je da se
Izazovi održe 10. i 11. travnja 2025. Rezervni datumi su 3. i 4. travnja te 8. i 9. svibnja.

Potencijalne lokacije za održavanje MI10 kojima će se poslati upit za cijenu su: Kraš, Šumarski fakultet te
Stambeno-poslovni koncept Ban centar na Europskom trgu. L. Srnec će se raspitati kome se treba javiti za
Ban centar na Europskom trgu, a V. Đuričić za Šumarski fakultet.

Tema ovih Meteoroloških izazova bit će prometna meteorologija. Neki prijedlozi za naslov su: „Putujmo s
vremenom – sigurno!“; „Putujmo sigurno s vremenom, u prometu!“; „S vremenom, u prometu – sigurno!“

Sve članove UO-a i NO-a moli se da razmisle o naslovu skupa te da svoje prijedloge pošalju e-poštom te će
se o njima raspravljati.

Treba formirati organizacijski i znanstveni odbor. Za organizacijski odbor su se javili: V. Đuričić, N. Vikić-Topić,
A. Marki, P. Sviličić, M. Rupčić. N. Vikić-Topić će napraviti popis svih ljudi koji su spomenuti kao potencijalni
kandidati za Organizacijski i Znanstveni odbor te poslati članovima UO i NO putem e-pošte. Nakon toga će se
porukama još raspravljati o mogućim kandidatima, a zatim im se javiti s pozivom za sudjelovanje u radu
odbora.

Ad 7. Odluka o isplati honorara glavnoj urednici HMČ-a i izboru novog tajnika HMČ-a

Nakon rasprave, jednoglasno je odlučeno da će se glavnoj urednici HMČ-a Tanji Likso isplatiti honorar od
400,00 € za rad na HMČ-u broj 56. Isplata će biti izvršena nakon što se sastavi i potpiše ugovor između
HMD-a i T. Likso. Novog tajnika HMČ-a će odabrati glavna urednica Tanja Likso u suradnji s Uredničkim
odborom HMČ-a.

Ad 8. Izvještaji o provedenim aktivnostima u EMS-u

V. Đuričić nas obavještava o provedenim aktivnostima u EMS-u posljednjih mjeseci. 20. kolovoza bio je 53.
sastanak Vijeća EMS-a, održao se on-line, a od naših članova sudjelovala je V. Đurićić. Tamo je bio
predstavljen izvještaj o radu i financijski izvještaj. Uz to, puno se govorilo o „net zero emission strategiji“. Riječ
je o nastojanju da EMS uopće ne emitira stakleničke plinove, s naglaskom na CO2, svojim aktivnostima, na
svojim skupovima te putovanjima na iste i slično. Također se govorilo o webinarima koje od ove godine
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organizira EMS. Dogovoreno je da će se nastaviti s tim webinarima. Sve informacije s Vijeća EMS-a zajedno
sa zapisnikom bit će uskoro dostupne na internetskim stranicama EMS-a. Dana 1. rujna 2024. održana je 26.
sjednica Skupštine EMS-a (General Assembly) čiji je HMD član, sudjelovali su V. Đuričić online i J. Jurković
uživo. Na sastanku se standardno usvajaju sva bitna godišnja izvješća (s prethodne sjednice, financijski plan,
izvještaj rada Vijeća i drugi). Detaljni zapisnici sa svih sjednica dostupni su na službenoj web stranici EMS-a:
https://www.emetsoc.org/about-ems/general-assembly/.
Izdvojeno:
-novi časopis JEMS-a u izdanju EMS-a - u koji se pozivaju članovi EMS društava za slanje radova
-EMSWebinar grupa koja radi na javno dostupnim webinarima (V. Đuričić član odbora)
-EMS Pledge NetZero (više na https://www.emetsoc.org/ems-makes-a-pledge-to-become-net-zero-by-2040/.)

Ad 9. Rubrika „Naši članovi u medijima“

Na inicijativu Ivana Čačića ostvaren je kontakt s PR službom DHMZ-a s kojom se razgovaralo o potencijalnoj
budućoj suradnji na rubrici „Naši članovi u medijima“. Spomenuto je moguće korištenje poveznice koje DHMZ
dobiva putem sustava Press cut što bi HMD-u znatno olakšalo rad na stranici „Naši članovi u medijima“, no
treba provjeriti pravne mogućnosti za tu ideju. Na taj bi se način postigla još jedna uspješna suradnja HMD-a i
DHMZ-a.

Ad 10. Promjene u članstvu HMD-a

Stigla je jedna nova prijava za članstvo, poslala ju je Ivana Havrle Kozarić. Nakon čitanja kratkog životopisa,
Ivana Havrle Kozarić primljena je u Društvo.

Iz Društva su istupili Stjepan Ivatek-Šahdan i Matilda Zadro.

Ad 11. Razno

N. Vikić-Topić moli za pomoć oko nabavke kontakta Glende Herjavić jer se vraćaju poruke koje se šalju na
njezinu adresu. V. Đuričić će nabaviti novu adresu kolegice.

D. Dolički obavještava da njegov mandat kao voditelja Studentske sekcije ističe 30. rujna. Zahvaljuje na
povjerenju i suradnji. Na posljednjem sastanku Studentske sekcije, Dora Šimunec je izabrana kao nova
voditeljica, a Lucija Cokarić kao zamjenica voditeljice Studentske sekcije.

Sastanak je završio u 20:00.

Zapisničar: Nikola Vikić-Topić
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https://www.emetsoc.org/about-ems/general-assembly/
https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S2950630124000012
https://www.youtube.com/playlist?list=PL91ORKILu_m0qzBXk1R100jIWV2aU_tFM
https://www.emetsoc.org/ems-makes-a-pledge-to-become-net-zero-by-2040/

